
3. april 2024

Skolebestyrelsesmøde
Referat

Årshjul for arbejdet i skolebestyrelsen 2023/24

Onsdag den 3/4 kl. 17.00-19.30 i Midtpunktet

Deltagere: Henrik J (går 18.15)., Mogens, Martin (kommer 17.30), Rikke, Henrik L., Anne Lisbeth, Nickolai,
Theis, Dorthe, Aron, Anders, Pia
Fraværende: Rikke
Mødeleder: Henrik J.
Vi spiser fra 17.00-17.20

Tidsp
unkt

Punkt Form Ansv
arlig

Referat

17.20 0.Budget
Normeringsbere…
Budget 2024

Fremlæggels
e til
godkendelse

PSN, KH
Generel orientering om budget 2024.
Nedslag:

- Vi er blevet reduceret i budgettet med 600.000 i specialpædagogisk
bistand (visiterede elever)

- Generel besparelse på 200.000
- Vi har ikke noget overskud at overføre.

Det betyder:
- Vi har en stilling mindre, men vi har en medarbejder, der har varslet

sin pension.
- Vi skal budgettere med en medarbejder, der kommer tilbage efter

frikøb (OLF), han kommer først i december, så vi har valgt at bruge
vikarmidler, for ellers skulle vi have haft en medarbejder i forflyttelse

- Vi har budgetteret med et underskud på 200.000, for ikke at skulle
have flere medarbejdere i forflyttelse.

Bestyrelsen har drøftet om budgettet kan godkendes.

Skolebestyrelsen på Højby Skole godkender budget 2024 med en konstatering
af, at det omfatter et underskud på -182.156 kr.

Bestyrelsen gør sig følgende bemærkninger til godkendelsen:
- Bestyrelsen konstaterer, at underskuddet ikke er et resultat af

uansvarlig forvaltning af midler fra skolens side.
- Bestyrelsen finder det særligt bekymrende, at den

specialpædagogiske bistand er reduceret med 600.000 kr, samt at
ressourcetildelingen ikke står i forhold til det faktiske omfang af
visiterede elever.

- Bestyrelsen konstaterer ydermere, at den pålagte besparelse på
200.000 kr i 2024.har en negativ effekt på kvaliteten af skolens
samlede undervisningstilbud.

- Bestyrelsen finder det problematisk, at konsekvensen bliver 1½
stilling mindre i det kommende skoleår til det samme antal klasser.

17.40 1.Siden sidst og
meddelelser
1.1Ledelsen
-Velfærdens
fundament
-Skoleudviklingssamta
le med
skoleafdelingen
-Miniby-overskud
1.2Formanden

Orientering Henrik J.
1.1
- Vi har haft 2. workshop med arkitekterne. Der er blevet valgt skitseudkast for
de forskellige områder, som arkitekterne arbejder videre med til næste
workshop d. 15/4.
Det er en rigtig god proces, men vi må også sige, at pengene ikke strækker så
langt, som vi kunne ønske os, så vi er meget opmærksomme på, hvad de
forskellige valg koster.
På et af de næste SB-møder kan vi fremvise skitserne, så I kan få et indblik i
ændringerne.

-I uge 12 var ledelsen til skoleudviklingssamtale med vores pædagogiske chef
og en konsulent i skoleafdelingen. Vi havde en samtale om vores arbejde med
mangfoldige læringsmiljøer og det fremadrettede fokus på
deltagelsesmuligheder for alle elever, herunder varieret undervisning,
elevinddragelse og trivsel, samt en drøftelse af vores indsats i ungemiljøet
næste skoleår.
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Dato:

1.3Andre
1.4MED-udvalg

Derudover drøftede vi også vores brug af data i forhold til indsatser i klasserne,
og hvordan vi fremadrettet kommer til at arbejde mere systematisk med det

-Overskuddet fra Miniby er 5.200 kr, som elevrådet får til at bruge på
fællesaktiviteter

1.2.
Orientering fra formanden. Øget politisk bevågenhed på folkeskolen på
baggrund af mediernes fokus på hændelser på andre folkeskoler. Det har gjort,
at der siden seneste møde har været udfærdiget et fælles skriv til politikerne fra
forpersonerne for skolebestyrelserne i Odense Kommune. Højby Skole har
tilsluttet sig denne skrivelse.

Forpersonerne har på baggrund af det fælles skriv været inviteret til et
fællesmøde med rådmanden på Børne- og Ungeområdet. På mødet kom frem,
at der ikke kan tildeles flere midler til området. Økonomien er presset.
Specialområdet var ligeledes på dagsordenen på mødet.
Martin deltog på vegne af Henrik.

Forpersonerne har internt drøftet om skolerne i Odense skal underkende
skolernes budgetter, da de mener at folkeskolen er underfinansieret.

1.3.
Ros til arrangementet omkring Miniby.

1.4
-Evaluering af MUS
-Gennemgang af ressourcetildeling
-Gennemgang af risikovurderinger fra klasser i forhold til næste skoleårs
planlægning

18.00 2.Nyt fra elevrådet
-Status fra elevrådet -
valg til elevrådet og
elevrådets struktur

Orientering Elevrødd
er Aron Valur Árnasson 7A bydes velkommen af skolebestyrelsen. Han vil deltage

som repræsentant for elevrådet resten af skoleåret.

Elevrådet skal snart afholde valg til kommende skoleår, hvor fokus er på om
man kan undgå at valget bliver en popularitetskonkurrence.

18.15 3.Skoleårets
planlægning
-Indsatser
-Struktur
-Konvertering af
lektioner til
2-voksentimer
-Lejrskole på 6.
årgang. konvertering
af en ugentlig lektion
til brug på turen

Orientering
og aftale

PSN,
AM Indsatser: Skoleplan 2024-25 Højby Skole UDKAST

Mangfoldige læringsmiljøer
- Ny ungestrategi - udvikling af strategien med radikale didaktiske og

strukturelle greb
- Problem Baseret Læring (PBL) - hvor FNs verdensmål inddrages i

flere forløb
- Teamsamarbejde - Et spadestik dybere og professionelle

læringsfællesskaber
- Systematisk brug af data i forhold til elevernes faglige og sociale

udvikling

Ressourcecenter
- Sprogudvikling

-Forårs-SFO - 1. klasse på 2. år
- Læseindsats i indskolingen på 4. år
- Udvikling af ressourcecenter med pædagogisk læringscenters

visuelle design

Velfærdens fundament
I skoleåret 2024-25 vil vores skole få opgraderet fysiske rammer på
følgende områder

-Fysik/kemi og natur/teknologi-lokalerne
-Fællesrum i Østhuset
-Fællesrum i Nordhuset
-Udeområdet ved Nordhuset
-Huggehuset

-H/D-tekstilområdet
-Makerspace
-Madkundskabslokalet
-Musiklokalet
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Dato:

Struktur
-Vi bibeholder vores time og pausestruktur.

-Onsdagsprojektdage ændres.

-Børnemiljøet får 2 PBL-uger mere (6 uger). I skemalægningen vil vi forsøge at
give så mange klasser som muligt flere sammenhængende timer med samme
lærer, så der bliver større mulighed flere gange om ugen at komme ud af huset
eller andre fordybelses-lærings-aktiviteter.

-Ungemiljøet får også 2 PBL-uger mere (6 uger). I den nye ungedidaktik skal vi
næste skoleår lave en prøvehandling med et strukturelt og didaktisk greb.
6.-9.årgang samles i ungemiljøet, dvs. 6. årgang rykker med i Nordhuset.
Der vil være 8 uger med faglighed, fællesskab og forskellighed (FFF-uger).
Eleverne kommer til at arbejde på tværs af årgange i ungemiljøet med
forskellige tematikker, der er styret af faglige og sociale mål og med forskellige
holdinddelinger på tværs fx i forhold til kompetencer, interesser og/eller niveau.

-3. årgang flytter i Østhuset for at skabe en bedre balance af elever i husene.

-Vores anderledes dage, som tidligere har ligget på onsdage, har vi fordelt ud
på alle ugens dage.

Konvertering af lektioner til 2-voksen-timer på 4.-9. årgang
-Bestyrelsen beslutter at konvertere understøttende undervisning i skoleåret
24/25 jf. folkeskolelovens § 16.

Konvertering af 1 lektion på 6. årgang, der bruges i forbindelse med
lejrskole
-Bestyrelsen beslutter at konvertere en faglektion i skoleåret 24/25 på 6.
årgang, så eleverne går en lektion mindre i skole i ugeskemaet, og timerne
anvendes til undervisning udover normalskemaet de dage, hvor der er
lejrskole.

18.35 3.Brev fra elever i 9.
klasse vedr. at forlade
skolen for at gå i
Fakta

2023-24 SB Bilag

Drøftelse og
aftale

Henrik J.

Bestyrelsen drøfter brevets indhold.

Mogens laver et udkast til et fælles svar på baggrund af de fælles drøftelser.

18.50 4.Skolebestyrelsens
beretning
- Indhold + hvem
udarbejder den

Drøftelse og
aftale

Henrik J
Mogens udarbejder udkast, der kan drøftes på næste bestyrelsesmøde.

19.10 5.Deltagelse på
personalemødet 29/5
kl. 16
-Forældrerepræsenta
nt
-Indhold

Drøftelse og
aftale

Henrik J.

Martin deltager på personalemødet, hvor årets arbejde gennemgås. Særligt
med fokus på de udarbejdede principper.

Deltagelsen kan også give mulighed for indspark fra medarbejder til fremtidige
principper.

19.25 Eventuelt Orientering Henrik J.

Årets skolebestyrelsesmøder: 30/8, 28/9, 25/10, 28/11, 29/1, 27/2, 3/4, 2/5, 12/6
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